
P R O T O K Ó Ł  Nr 12/2004
 z  XII  Sesji Rady Gminy Subkowy

w  dniu  24 czerwca   2004 r.

Ad.1

Otwarcia Sesji Rady Gminy dokonał Przewodniczący  Rady Gminy Pan Stefan Kata witając 
wszystkich przybyłych na obrady , a w  szczególności Komendanta Posterunku Policji w 
Subkowach Pana Marka Subotę  ( lista  obecności w załączeniu ).

Stwierdził prawomocność obrad  : na 15 radnych obecnych było 15.

Ad. 2

Przewodniczący Rady Gminy Pan  Stefan Kata przedstawił porządek  obrad.

Wójt Gminy poprosił o wprowadzenie zmiany do porządku obrad w pkt 8k , a polegającej 
na zmianie nazwy   projektu uchwały na :

k) współdziałania z innymi Gminami celem realizacji przedsięwzięcia pn „ Regionalny 
system organizacji , zbierania i unieszkodliwiania odpadów Tczew ”.

 Porządek obrad wraz z poprawką poddano pod głosowanie :
Głosowało 15 radnych - za 15

Porządek obrad został przyjęty.

Ad. 3

Protokół  z poprzedniej Sesji został przyjęty jednogłośnie.

Ad. 4

Wójt Gminy Pan Mirosław Murzydło przedstawił informację  z działalności Wójta w okresie 
międzysesyjnym  ( załącznik do protokołu ).

Ad. 5

Przewodniczący  Komisji Rewizyjnej Pan Tadeusz Kobus poinformował , że w dniu 
19.04.2004 r. wpłynęło do Komisji Rewizyjnej  wpłynęło pismo mieszkańców wsi Gorzędziej 
dotyczące  spraw związanych z budową sieci kanalizacyjnej w Gorzędzieju . Komisja po 
zapoznaniu się z jego treścia  uznała , że pismo nie zawiera znamion skargi . W związku z 
czym Komisja podjeła uchwałę nr 5/2004 w sprawie  pozostawienia bez rozpatrzenia  skargi 
na  działalność Wójta Gminy  Subkowy  , którą  przedstawił Radzie . ( protokół  wraz z 
uchwałą Komisji Rewizyjnej w załączeniu do protokołu) .

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie uchwałę  .
Głosowało - 15 radnych - za 15
Uchwała  została przyjęta jednogłośnie .
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Ad. 6

Informację  o stanie bezpieczeństwa  i porządku publicznego na terenie Gminy Subkowy za 
rok  2003  i I kwartał 2004 r. przedstawił Kierownik Posterunku Policji w Subkowach 
aspirant Marek Subota ( informacje  w załączeniu do protokołu) .

Ad. 7

W dyskusji  głos zabrał :

Radny Jan Czachorowski - wystąpił z zapytaniem do :
1) Kierownika Posterunku Policji w Subkowach , a dotyczyło ono  brutalnego  morderstwa 
mającego miejsce na terenie naszej Gminy oraz  kradzieży z ropociągu  . Czy  mógłby 
przekazać Kierownik bliższe szczegóły , ustalenia ?

2) Wójta Gminy Subkowy o podanie  informacji o ilości dokonanych umorzeń w podatkach 
lokalnych

Radna Aleksandra Noga  - poruszyła sprawę egzekwowania  ograniczenia prędkości  we 
wsi. 

Odpowiedzi na powyższe zapytania udzielił :

Wójt Gminy w sprawie umorzeń stwierdził , iż dokonano umorzenia jednej raty podatku od 
nieruchomości na wniosek   SKR Subkowy  .
 
Kierownik Posterunku Policji  oznajmił , iż:
-  nie jest upoważniony  do informowania o wynikach śledztwa , gdyż sprawę zarówno 
morderstwa jak i kradzieży przejęła Komenda  Wojewódzka  Policji w Gdańsku.
- do egzekwowania  przepisów  dot.  ograniczeń prędkości  upoważnionymi są służby ruch 
drogowego . Tu w Posterunku nie ma ani odpowiedniego sprzętu ani  funkcjonariusze nie są 
upoważnieni do kontroli. 
Faktem jest , iż więcej wypadków jest na drodze Nr 1 i tam są częstsze kontrole . Wniosek 
taki zostanie ponownie przekazany do Komendanta  Posteruneku Policji w Subkowach , a on 
wówczas wystąpi do Powiatowej Komendy Policji w Tczewie z wnioskiem o  prowadzenie 
takich kontroli w centrum wsi. 

Ad. 8 a

Projekt uchwały  w sprawie  sprzedaży udziału Gminy Subkowy w gospodarstwie rolnym 
odczytał  Przewodniczący Rady Gminy Pan Stefan Kata .

Opinię Komisji Budżetu  i Mienia Komunalnego   przedstawił Przewodniczący Komisji Pan 
Jan Czachorowski  – opinia pozytywna .

Dodał jednocześnie , iż na posiedzenie komisji na , którym analizowany był projekt uchwały 
zaproszony został Pan S. Maksoń jak i jego syn , który nie zgłosił się .   Na poprzedniej sesji 
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projekt został odrzucony , teraz gdy  członkowie zapoznali się dokładnie ze wszystkimi 
aspektami sprawy    zaopiniowali  projekt uchwały  pozytywnie.

Projekt uchwały  poddano pod głosowanie.
Głosowało : 15 radnych – za 11
                                        - wstrzymało się 4
                                       
                                      
Uchwała Nr XII/107/2004 w sprawie sprzedaży udziału w  Gminy Subkowy w 
gospodarstwie rolnym   została podjęta   .

Ad. 8 b

Projekt uchwały  w sprawie  sprzedaży  nieruchomości wchodzących w skład Gminnego 
Zasobu Nieruchomości odczytał  Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan  Jacek Lisewski .

Opinię Komisji Budżetu  i Mienia Komunalnego   przedstawił Przewodniczący Komisji Pan 
Jan Czachorowski  – opinia pozytywna .

Projekt uchwały  poddano pod głosowanie.
Głosowało : 15 radnych – za 15
                                       
                                      
Uchwała Nr XII/108/2004 w sprawie sprzedaży  nieruchomości wchodzących w skład 
Gminnego Zasobu Nieruchomości została podjęta  jednogłośnie .

Ad. 8 c

Projekt uchwały  w sprawie   nabycia nieruchomości  do gminnego zasobu nieruchomości 
odczytał  Przewodniczący Rady Gminy Pan  Stefan Kata .

Opinię Komisji Budżetu  i Mienia Komunalnego   przedstawił Przewodniczący Komisji Pan 
Jan Czachorowski  – opinia pozytywna .

Sołtys wsi Gorzędziej Pan Andrzej Musiał wystąpił z zapytaniem  dotyczącym dojazdu do 
działek : czy będzie dojazd do 5 działek czy do wszystkich .

Wójt w odpowiedzi stwierdził , iż  po nabyciu  nieruchomości umożliwi  się właścicielom 
działek budowlanych  dojazd do nich od strony ul. Kasztanowej  . Niedługo właściciel jednej 
z działek na tym osiedlu rozpocznie budowę domu jednorodzinnego i trzeba mu zapewnić 
dojazd do posesji.

Projekt uchwały  poddano pod głosowanie.
Głosowało : 15 radnych – za 15
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Uchwała Nr XII/109/2004 w sprawie nabycia nieruchomości  do  gminnego zasobu 
nieruchomości została podjęta  jednogłośnie .

Ad. 8 d

Projekt uchwały  w sprawie   zmiany  w uchwale budżetowej  na 2004 r. odczytała  Skarbnik 
Gminy Pani Aleksandra Rajska . 

Opinię Komisji Budżetu  i Mienia Komunalnego   przedstawił Przewodniczący Komisji Pan 
Jan Czachorowski  – opinia pozytywna .

Projekt uchwały  poddano pod głosowanie.
Głosowało : 15 radnych – za 15
                                                                               
Uchwała Nr XII/110/2004 w sprawie zmiany  w uchwale budżetowej  na 2004 r. została 
podjęta jednogłośnie.

Ad. 8 e

Projekt uchwały  w sprawie  zaciągnięcia  kredytu długoterminowego 
 odczytał  Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan  Jacek Lisewski . 

Opinię Komisji Budżetu  i Mienia Komunalnego   przedstawił Przewodniczący Komisji Pan 
Jan Czachorowski  – opinia pozytywna .

Radna Aleksandra Noga - wystąpiła z zapytaniem dotyczącym terminu rozpoczęcia prac 
budowlanych w Małej Słońcy , czy nastąpi to w  czasie wakacji ?

Wójt w odpowiedzi  poinformował , iż na dniach dowiemy się , czy zostały przyznane nam 
środki  dodatkowe z Funduszu Wsparcia . Jeśli nie , to przeznaczone  w budżecie gminy  na 
bieżący rok mamy na to zadanie 100.000 zł   zostanie napewno wydatkowane  . Tylko w 
przypadku gdy będą  środki z Funduszu Wsparcia  wystąpimy o kredyt w wysokości  170 tys. 
zł  .

Projekt uchwały  poddano pod głosowanie.
Głosowało : 15 radnych – za 15
                                        
                                       
Uchwała Nr XII/111/2004 w sprawie zaciągnięcia  kredytu długoterminowego została 
podjęta jednogłośnie.

Ad. 8 f

Projekt uchwały  w sprawie  zaciągnięcia  kredytu długoterminowego 
 odczytał  Przewodniczący Rady Gminy Pan  Stefan Kata . 

Opinię Komisji Budżetu  i Mienia Komunalnego   przedstawił Przewodniczący Komisji Pan 
Jan Czachorowski  – opinia pozytywna .
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Projekt uchwały  poddano pod głosowanie.
Głosowało : 15 radnych – za 15
                                        
                                       
Uchwała Nr XII/112/2004 w sprawie zaciągnięcia  kredytu długoterminowego została 
podjęta jednogłośnie.

Ad. 8 g

Projekt uchwały  w sprawie  zaciągnięcia  kredytu długoterminowego 
 odczytał  Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan  Jacek Lisewski . 

Opinię Komisji Budżetu  i Mienia Komunalnego   przedstawił Przewodniczący Komisji Pan 
Jan Czachorowski  – opinia pozytywna .

Projekt uchwały   poddano pod głosowanie.
Głosowało : 15 radnych – za 14
                                        - wstrzymał się - 1
                                        
                                       
Uchwała Nr XII/113/2004 w sprawie zaciągnięcia  kredytu długoterminowego została 
podjęta .

Ad. 8 h

Projekt uchwały  w sprawie  zaciągnięcia  kredytu długoterminowego 
 odczytał  Przewodniczący Rady Gminy Pan  Stefan Kata . 

Opinię Komisji Budżetu  i Mienia Komunalnego   przedstawił Przewodniczący Komisji Pan 
Jan Czachorowski  – opinia pozytywna .

Projekt uchwały  poddano pod głosowanie.
Głosowało : 15 radnych – za 15
                                        
                                       
Uchwała Nr XII/114/2004 w sprawie zaciągnięcia  kredytu długoterminowego została 
podjęta jednogłośnie.

               
                                       P R Z E R W A

Ad. 8 i

Projekt uchwały  w sprawie  wyrażenia zgody na uczestnictwo w Programie Odnowy Wsi w 
ramach Kontraktu dla Województwa  Pomorskiego na rok 2004  odczytał 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan  Jacek Lisewski . 
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Opuściła salę narad radna Aleksandra Noga .

Opinię Komisji Budżetu  i Mienia Komunalnego   przedstawił Przewodniczący Komisji Pan 
Jan Czachorowski  – opinia pozytywna .

Projekt uchwały  poddano pod głosowanie.
Głosowało : 14 radnych – za 14
                                        
                                       
Uchwała Nr XII/115/2004 w sprawie wyrażenia zgody na uczestnictwo w Programie 
Odnowy Wsi w ramach Kontraktu dla Województwa  Pomorskiego na rok 2004  została 
podjęta jednogłośnie.

 Na  salę narad powrociła  radna Aleksandra  Noga .

Ad. 8 j

Projekt uchwały  w sprawie  przyjęcia Planu  Odnowy Wsi  Brzuśce i Mały Garc  odczytał 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan  Jacek Lisewski . 

Opinię Komisji Budżetu  i Mienia Komunalnego   przedstawił Przewodniczący Komisji Pan 
Jan Czachorowski  – opinia pozytywna .

Projekt uchwały  poddano pod głosowanie.
Głosowało : 15 radnych – za 15
                                        
                                       
Uchwała Nr XII/116/2004 w sprawie przyjęcia Planu  Odnowy Wsi  Brzuśce i Mały Garc 
została podjęta jednogłośnie.

Ad. 8 k

Projekt uchwały  w sprawie  współdziałania z innymi Gminami celem realizacji 
przedsięwzięcia pn. „ Regionalny system organizacji , zbierania i unieszkodliwiania odpadów 
Tczew ”  odczytał  Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan  Jacek Lisewski . 

Opinię Komisji Budżetu  i Mienia Komunalnego   przedstawił Przewodniczący Komisji Pan 
Jan Czachorowski  – opinia pozytywna .

Projekt uchwały  poddano pod głosowanie.
Głosowało : 15 radnych – za 15
                                        
                                       
Uchwała Nr XII/117/2004 w sprawie współdziałania z innymi Gminami celem realizacji 
przedsięwzięcia pn „ Regionalny system organizacji , zbierania i unieszkodliwiania 
odpadów Tczew ”   została podjęta jednogłośnie.
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Ad. 9

Z zapytaniami do Wójta Gminy wystąpiły n/w osoby :

Radny Jan Czachorowski - poruszył sprawę wymogów unijnych dotyczących wykonania w 
gospodarstwie  płyt gnojowych . Jest to wymóg , który trzeba spełnić do  roku 2006 . 
Paradoksem jest  fakt , iż rolnik chcący wykonać to zadanie musi  wykonać raport 
oddziaływania na środowisko . Jest to kosztowne bo kosztuje  około 5 tyś . zł . Czy w taki 
sposób  dopinguje się rolników chcących spełnić  nakładane na nich wymogi ?
Może  Wójt wystąpi z pismem  o odstąpienie od powyższego wymogu ?

Wiceprzewodniczacy Rady  Jacek Lisewski  - poruszył sprawę  działania studzienek 
odprowadzających wody opadowe . Po kradzieży  metalowych  kratek ściekowych założono 
płytki betonowe co powoduje  brak spływu  oraz tworzenie się zalewisk  wody.

Pani Danuta Bielaszewska  - mieszkanka wsi Gorzędziej - wystąpiła z zapytaniem na jakie 
prace zostanie  wydatkowany kredyt zaciągnięty  w wysokości 50 tyś zł.  na sfinansowanie 
budowy kanalizacji w Gorzędzieju .

Sołtys wsi Gorzędziej Pan Andrzej Musiał - poruszył sprawę  kredytu w wysokości 190 tyś 
zł , który zostanie zaciągnięty na modernizację hydrofornii w Subkowach . Czy nie lepiej 
zainwestować te pieniądze w hydrofornię w Gorzędzieju , gdzie woda jest znacznie lepsza od 
wody  z hydrofornii w Subkowach .

Wójt Gminy w odpowiedzi na powyższe zapytania stwierdził , iż:

- w sprawie płyt gnojowych  wymogi reguluje „ Prawo Budowlane” i rozporządzenie Rady 
Ministrów w sprawie przedsięwzięć mogących znacząco oddziałowywać na środowisko . 
Należałoby ewentualnie wystąpić do posłów o zmianę w przepisach prawa bo my na to 
wpływu nie mamy  .
- co do kredytu  , na sfinansowanie budowy kanalizacji w Gorzędzieju to zostanie on 
zaciągnięty na zapłacenie ostatniej już raty płatności wynikającej z umowy z „ ELTOREM „
- wykonanwca inwestycji . Nie planuje się zaciągania innych kredytów na powyższe zadanie , 
a w szczególności na wykonanie przyłączy. Wójt stwierdził , że czeka na odpowiedź Komisji 
wsi Gorzędziej na propozycje współfinansowania przez mieszkańców wykonania przyłączy.
Miały wpłynąć wpłaty od mieszkańców , nie wpłynęły , więc trzeba zaciągnąć kredyt.
- w sprawie hydrofornii w Subkowach - zadanie to polegało na uzdatnieniu wody i zostało już 
wykonane . Poprawa jest widoczna.
- rozlewisko na ul. Zamkowej  - zostanie sprawa  przekazana  na odpowiedznie stanowisko 
celem sprawdzenia i usunięcia .

Sołtys wsi Gorzędziej Pan Andrzej Musiał - wskazał na fakt , iż w  przypadku  gdy 
przybędzie mieszkańców  we wsi Gorzędziej -  zwłaszcza na nowym osiedlu mieszkaniowym 
- to ciśnienie wody w tej wsi , a w szczególności na tym osiedlu napewno spadnie. 

Pani Danuta Bielaszewska - poprosiła o dokładne przedstawienie na  jakie prace 
przeznaczony zostanie  kredyt.
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Wójt stwierdził , iż płatność za budowę kanalizacji i oczyszczalni ścieków  została rozłożona 
na kilka rat  i trudno jest teraz określić dokładnie zakres prac wykonanych konkretnie z tego 
kredytu.

Pani Danuta Bielaszewska - czy w przetargu  na wykonawstwo powyższej inwestycji 
określona była kwota za jaką  zadanie zostanie wykonane  ?

Wójt -  cena zamówienia jest dokładnie określona w ofercie wykonawcy  oraz podpisanej 
umowie .

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Lisewski - zasugerował ,  aby  o tak 
szczegółowe  informacje pytać  Wójta Gminy  w godzinach pracy Urzędu , gdyż wtedy może 
udostępnić  Wójt dokumentację  dotyczącą  danej sprawy ,  a nie na Sesji Rady Gminy .

Pani  Bożena Koszykowska mieszkanka wsi Gorzędziej  - poinformowała , iż otrzymała 
informację  z Firmy „ Eltor ” wykonawcy inwestycji budowy kanalizacji i oczyszczalni 
ścieków , a dotyczące  rozliczenia z tą Firmą . Wynika z tego  , że kwota , która pozostała do 
zapłaty  wynosi  90 tyś zł , a Gmina zaciągnie kredyt w wysokości 50 tyś.zł  . Kto pokryje 
różnicę ?

Sołtys wsi Wielgłowy Pan Kazimierz Marut poruszył sprawę konieczności zakupu tablicy 
ogłoszeń dla sołectwa oraz  ustawienia znaku ograniczenia prędkości lub  tzw.  „ leżącego 
policjanta ” na ul. Leśnej w Wielgłowach  .

Wójt Gminy w odpowiedzi na zapytania stwierdził , iż :

- w odpowiedzi dla Komisji wsi  Gorzędziej zostanie przedstawione rozliczenie kosztów 
inwestycji,
- co do zakupu  Wójt stwierdził ,że nie orientuje się w  koszcie  zakupu tzw. „leżącego 
policjanta ” . Zasięgniemych  w tej sprawie opinii Posterunku Policji w Subkowach.

Ad.10

Radna Aleksandra Noga wystąpiła  w imieniu Kierownika NZOZ „ HIPOKRATES” w 
Subkowach dziękując radnym za pomoc w zebraniu środków niezbędnych do zakupu aparatu 
EKG do tutejszego ośrodka zdrowia.

Radny Jan Czachorowski - poprosił o ustawienie  pojemników  do zbiórki selektywnej  - 
szkło i  plastik , koło Stacji Doświadczalnej Oceny Odmian w Radostowie. 

Radny Tadeusz Kobus zaprosił wszystkich obecnych , a przez nich także mieszkańców 
Gminy na mające się  odbyć w Gorzędzieju „ sobótki ” w sobotę 26 czerwca 2004 r.  od godz. 
16.00.

Przewodniczący Rady Gminy Pan Stefan Kata podziękował wszystkim za obecność w 
obradach Sesji i zakończył obrady Sesji .

Na tym protokół  zakończono.
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Protokołował
Dorota Bąk
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